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Jaarvergadering Datum 14 en 16 maart 2023 

Aanwezig: Voltallige bestuur en in Boekel ruim 130 en in Steenwijk een kleine 60 leden. 

               

1) Opening. 

Voorzitter Jan Raaijmakers opent de vergaderingen met een welkom aan iedereen. In totaal 

±190 personen wonen deze vergaderingen bij. 

De agendapunten van deze vergaderingen wordt ondersteund met de PowerPointpresentatie 

die op de site staat. 

Hoofdpunten daaruit zijn: 

- Aantal leden eind 2022 is 811. Door overlijden en opname in een verzorgingshuis en 

minder mensen die met pensioen gaan loopt het aantal leden terug. Toch zijn er ook dit 

jaar al weer 13 nieuwe leden bijgekomen. 

- Aantal bestuursvergaderingen 2022 is 4. 

- We hebben begin dit jaar (2023) overleg gehad met Achmea over de stand van zaken. Het was 

een goed gesprek waarbij het toeslagen depot en indexering besproken is. Leo komt daar 

straks op terug. Er is nog steeds de afspraak dat alle oud-medewerkers van Agrifirm die met 

pensioen gaan een brief krijgen van Agrifirm over onze vereniging. Ook van Achmea krijgt men 

een mail of brief over het bestaan en de activiteiten van Pensionada.  

 

2) Toelichting op de jaarrekening 

Siny Scholte Aalbes - Schomaker geeft d.m.v. Power Point een verklaring van de verschillende 

cijfers. 

- Begroting 2022, werkelijk 2022  

- Kosten alg. Vergadering 2022. 

- Het saldo op de bank per 31-12-2022 is € 30.762,59 

- Begroting 2023 Onder de bestuurskosten zijn er een aantal kleine posten samengevoegd. 

- Vraag: Waarom staan niet alle cijfers die hier staan zijn op de website? Nu alleen de 

werkelijke kosten 2022 en de begroting 2023. Volgend jaar compleet overzicht op de 

website zetten. 

 

3) Kascommissie 

Tonny Kops heeft samen met Ben van Raaij de administratie gecontroleerd en alles in orde 

bevonden. Het bestuur wordt decharge verleend voor het gevoerde beleid. 

Applaus als goedkeuring volgt. 

 

4) Voorstel benoeming bestuursleden 

Aftredend en niet herkiesbaar is: Jan Raaijmakers (voorzitter)  
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Als bestuurslid en tevens nieuwe voorzitter heeft Adrie Brands zich kandidaat gesteld. 

Adrie stelt zichzelf voor tijdens de vergadering en verteld dat hij veel verschillende functie heeft 

bekleed binnen CHV en nu Agrifirm. Hij wordt als voorzitter onder groot applaus gekozen. 

In 2024 is Leo van Wijk aftredend en niet herkiesbaar. Het bestuur gaat dus naarstig op zoek 

naar een nieuw bestuurslid met ervaring met pensioenen en contact met de koepel. 

 

5) Gang van zaken pensioenen. 

Leo van Wijk geeft een toelichting op de laatste ontwikkelingen: 

- Toeslagendepot fluctueert en is 31 dec 2022 bijna 100 % Vraag: in 2021 was de waarde 

ruim € 153.000 en het percentage maar 98,5% en in 2022 is de waarde ruim € 108.000 en 

een percentage van bijna 100%. Hoe kan dat? Het verhoudingsgetal is een manier van 

berekenen en de waarde is wat er in de pot zit. Die twee zijn niet echt te vergelijken. Het is 

meer een methode van werken. 

- De formule voor het verhoudingsgetal wordt uitgelegd. 

- Het aantal deelnemers is totaal 46.100 waarvan er nog 31.600 werken. 

- Uitkeren van het toeslagendepot zou een klein bedrag per deelnemer opleveren maar voor 

de werkende mogelijk zeer negatief zijn. Die zullen dus hier niet mee instemmen. 

- Schriftelijke vragen heeft Leo direct beantwoord. Ook tijdens de vergadering is er n.a.v. de 

schriftelijke vragen een discussie ontstaan over de zorgplicht die Agrifirm zou moeten 

hebben om iets te doen aan indexering. In het verleden is dit al uitvoerig onderzocht en ook 

extra geld vrijgemaakt om juristen en andere deskundigen hier onderzoek naar te laten 

doen. VGAZ heeft professor Rutjens om advies gevraagd en die kwam toen tot de 

conclusie dat er te weinig bewijs is om aan te tonen dat Agrifirm onvoldoende zorgplicht 

heeft toegepast in deze zaak. Het advies was dan ook geen extra geld te steken in een 

rechtszaak om dit verder aan te vechten. 

- Rechtszaken die individuele mensen gevoerd hebben t.a.v. de inspanningsverplichting van 

Agrifirm zijn verloren. 

- Vraag of het Molenaarspensioen beter zou zijn is het antwoord voor nu onduidelijk. Vroeger 

was het Agrifirm pensioen beter dan het Molenaarspensioen en daarom had Agrifirm 

dispensatie voor haar eigen pensioensysteem. 

- Vragen tijdens de vergadering zorgen voor een discussie over indexeren. Indexering 

misschien een keer na 5 of 10 jaar mogelijk. 

- Leo legt uit dat het resultaat van Achmea los staat van het resultaat van ons pensioen en 

toeslagendepot. Wij geen inzicht hebben in het resultaat van andere beleggingen van 

Achmea. Er is in het verleden gekozen voor deze opzet en beleggen in opties.  

- Er wordt niet gekort maar ook niet geïndexeerd. 

- Het beheer van de pot kost overigens € 133.868,- in 2022 en dat is een fors bedrag. 

- Op de vraag of Achmea een keer tekst en uitleg kan geven over ons pensioen geeft Leo 

aan dat er jaarlijks overleg is met Achmea over ons pensioen en dat ze geen uitleg tijdens 

de vergadering geven omdat het niet veranderd.  
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- Leo verwijst naar adviescommissie-solidair-pensioen waarin Ilse Arkink nu zitting heeft. Op 

de vraag wat de commissie doet is het antwoord helder. Ze controleren alleen of alles bij 

Achmea gaat volgens de regels die er in 2012 zijn afgesproken. 

- De wet toekomst pensioen (WTP) moet nog door de Eerste Kamer behandeld worden. Hoe 

dat afloopt is onbekend. 

- Het invaren van oude pensioenen wordt nog moeilijk voor heel veel pensioenfondsen. Ons 

pensioen Solidair pensioen is een verzekerd pensioen en wordt niet ingevaren in het 

nieuwe pensioenstelsel. 

- Er is een verschil tussen ons Solidair Pensioen en het huidige Agrifirm pensioen. Dit is 

meer een mededeling dan dat het voor ons iets veranderd. 

 

6) Toekomstige activiteiten 

- Website is eindelijk weer actief en daarop zal regelmatig nieuwe informatie gezet worden.  

- Ontwikkeling toeslagendepot blijven we volgen 

- Hoorrecht t.a.v. besluiten Agrifirm gepensioneerden vallende onder nieuwe 

pensioenovereenkomst 

- Jaarlijks gesprek met Achmea over “ontwikkeling pensioenen 

- Jaarlijkse ledenvergadering die tevens dient als contactdag. 

 

Jaarvergadering Boekel 

 

7) Inleiding door KBO mevrouw Edith Mostert  

Senioren en veiligheid 

- Aan de hand van korte filmpjes worden verschillende situaties van oplichting uitgelegd. 

Steeds wordt er een toelichting gegeven over welke actie men moet ondernemen in de 

afgespeelde situatie. 

- Voor iedereen is er na afloop een boekwerk met tips om de eigen veiligheid goed te borgen 

 

8) Lunchpauze. 

- Het eten was op beide locaties voortreffelijk. Goed dat we de overstap gemaakt hebben 

van Uden naar Boekel. 
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9) Presentatie Nico Zwart Directeur HR . 

- Na zich te hebben voorgesteld geeft hij een leuke en duidelijke toelichting op de structuur 

van Agrifirm. Het doel van Agrifirm is Voedsel voor de wereld. 

- Financieel is het resultaat over 2022 zoals verwacht maar het jaarverslag komt over een 

paar welken beschikbaar op de website van Agrifirm. 

- Anders dan andere jaren was vooral de Oorlog en daardoor de hoge grondstofprijzen en de 

beschikbaarheid ervan. 

- Sommige ingrediënten welke Agrifirm levert zijn 800% in prijs gestegen en daarmee direct 

niet meer rendabel om door de klant te kopen. 

- Oekraïne. De fabriek heeft stilgelegen maar nu draait deze weer voor ± 90%. De mensen 

zijn aan het werk maar enkele zijn afwezig i.v.m. taken voor de overheid. 

- China. Lockdown i.v.m. Covid was daar een groot probleem. Mensen hebben zelf in de 

fabriek geslapen. Dierziekte zoals varkenspest heeft ook grote invloed op de omzet gehad. 

- België. De integratie van de verschillende bedrijven daar loopt goed.   

- De vogelgriep heeft in Nederland maar ook daarbuiten tot gevolg gehad dat er behoorlijk 

wat minder voeromzet was in 2022. Er wordt wel weer getracht dit terug te winnen. 

- Bij Rundvee is Agrifirm in Nederland marktleider. Veel is er nu te doen over stikstofreductie. 

Methaanremmer Bovaer is misschien een oplossing die onderzocht wordt door Agrifirm in 

samenwerking met Friesland Campina. 

- Varkensvoeders lopen goed en daar is alles gericht op duurzaamheid. Biologische voeders 

is in Nederland een klein aandeel en dat besteed Agrifirm uit.  

- Agrifirm heeft meer belang bij duurzaamheid voor alle soorten voer omdat dat mogelijk een 

betere afzet geeft dan biologische voeders. Ook grondstoffen voor biologische voerders zijn 

schaars en daarom mogelijk niet te leveren voor een groot volume aan voer. 

- De verwachting is dat de totale voerproductie in Nederland over 5 jaar wel 20 % minder zal 

zijn. Om die reden heeft Agrifirm ook belang bij haar vestegingen in het buitenland. 

- Exlan richt zich nu vooral op mest- en mineralenboekhouding. 

- De nieuwbouw van Nutricontrol is in de ijskast gezet. De bouwkosten zijn zo hoog 

opgelopen dat het op dit moment niet verantwoord is om hier verder mee door te gaan. 

- Welkoop heeft een zeer positief resultaat behaald en Agrifirm hoopt verder uit te breiden 

met nieuwe winkels. 

- Innovatie corridors moeten vooral toekomstgericht oplossingen bieden voor Agrifirm en 

haar afnemers. Samen met de Universiteit Wageningen wordt gewerkt aan nieuwe 

concepten op een breed gebied. Doel is een landbouwverantwoorde voedselketen. 

- Boer en Lekker. Hier wordt in Brabant veel gezonde producten direct afgeleverd aan de 

consument. 

- Klimaat neutraal voedsel. Productie van haver en soja zonder ontbossing maar ook bonen 

en erwten zijn grondstoffen die nu als eiwitbron op kleine schaal toegepast wordt. 
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- Hoge energie die nodig is voor de productie wordt ook goed gevolgd. Airlyne is een 

productiemethode met een hoog energieverbruik en daarom niet altijd betaalbaar. Ook 

korrel kan soms te duur zijn door de hoge energiekosten. 

  

10. Rondvraag 

Het kortingspercentage bij CZ is wettelijk niet meer mogelijk op de basisverzekering maar 

nog wel is er korting op de aanvullende verzekering. 

Agrifirm gaat dit jaar opnieuw de ziektekostenverzekeringen vergelijken en komen met een 

advies eind dit jaar. Hierbij zullen de gepensioneerde niet worden vergeten. 

Namen van leden die overleden zijn noemen in de vergadering? Dat kan niet omdat we niet 

weten of het beëindigen een gevolg is van overlijden of opname in een verzorgingshuis. 

 

Jaarvergadering Steenwijk 

 

10) Presentatie VVN door Dick Slot rijschoolhouder 

Besproken wordt het ouder worden en de veiligheid in het verkeer. Met het stijgen van de 

leeftijd gaan de zintuigen achteruit en dat is de rode draad in zijn verhaal. 

- De eerste tip gaat over de gezondheidsverklaring die verplicht is als men een rijbewijs moet 

verlengen bij 75 jaar. Vraag het altijd aan bij www.CBR.nl. Koop geen 

gezondheidsverklaring bij een andere organisatie. De kosten bij het CBR zijn nu € 41,- en 

anders misschien wel € 200,-  

- Vraag bij een controle door een specialist altijd vooraf naar de kosten omdat die behoorlijk 

kunnen verschillen voor hetzelfde werk. 

- De zintuigen t.a.v. Horen, Zien, Evenwicht en Reactie worden aan de hand van 

voorbeelden toegelicht. Horen we de sirenes van een ziekenauto nog wel? Horen we die 

brommer ook aankomen? Zien we een kenteken nog goed op 25 meter afstand? Kunnen 

we in donker nog steeds goed zien of worden we onzeker? Ga eens op 1 been staan en 

kijk of je kan blijven staan dus in evenwicht blijft? Kan je nog over een rechte lijn lopen? 

Hoe snel kan je een vallend voorwerp vangen? Dus wat is je reactiesnelheid. 

- Een leerzaam betoog dat veel informatie gaf t.a.v. ouder worden en het verlies over het 

achteruit gaan van verschillende zaken. 

 

11)  Inleiding van Jan Hollander verkoopleider in de noordelijke provincies. 

- Jan geeft een beeld van zijn leven en werk op een vrolijke en overzichtelijke manier. 

Boerenzoon waar vader en moeder een rundvee bedrijf runnen met 30 koeien. Na de HLS 

en Wageningen was de frustratie groot dat hij geen boer kon worden. Bij Agrifirm toch zijn 

draai gevonden en nu combineert hij zijn werk bij Agrifirm met het rundveebedrijf met 180 

koeien. Omdat er ook twee zoons belangstelling hebben om het bedrijf van Opa en vader 

over te nemen zal het misschien op termijn moeten groeien naar 300 koeien. 

n.a.v. vragen komen de verschillende zaken aan de orde. 

http://www.cbr.nl/
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- Soja? Agrifirm zet in op soja zonder ontbossing. Uit Oekraïne komt soja maar ook nog uit 

Brazilië. Eiwit verslepen? Afbouwen zal beter zijn.  

- Akkerbouw voor mengvoedergrondstoffen? In Nederland kunnen veldbonen en erwten een 

oplossing zijn als eiwitbron. Deze nieuwe ontwikkelingen van Agrifirm levert niet direct 

omzet op maar moet wel gedaan worden. 

- Havermelk? Friesland-Campina maakt van haver, havermelk. Akkerbouw kan hierop 

inspelen. 

- Schaalvergroting? Agrifirm schat in dat het vooral duurzaam moet in de veehouderij. 

Varkens en pluimvee hebben al schaalvergroting achter de rug en maken nu vooral een 

omslag naar kwaliteit van het eindproduct. Bij varkens hebben de milieu-investeringen, 

duur voer en hoge energiekosten en lage prijzen heeft veel problemen veroorzaakt. Bij 

pluimvee is door dierziekte de omzet behoorlijk achteruit gegaan. Ook problemen met 

kwaliteit van het voer en natte hokken was een oorzaak. 

- Derogatie? De uitzonderingspositie t.a.v. stikstof per hectare uit dierlijke mest vervalt en dat 

zorgt ervoor dat er nieuwe oplossingen gevonden moeten worden voor het teveel aan 

mest. Er zijn al mogelijkheden van vergisting of zelfs direct omzetten naar kunstmest. 

- STAR? De S van safety dus Veiligheid voor mens en dier is het belangrijkste. Er zijn met 

oude silo’s genoeg ongelukken gebeurt maar opvallend is dat als de boer erop gewezen 

wordt is hij blij en wordt er direct actie ondernomen. 

- Halvering van de veestapel? Agrifirm verwacht dat de veestapel 5 tot 30 % zal afnemen in 

de komende 5 tot 10 jaar. 

- Concurrentie? Die is groot en we moeten innovatief zijn om markaandeel te houden. 

- Bovaer? Samenwerking met Friesland-Campina, DSM en Agrifirm om methaanreductie te 

realiseren. 

- Rundvee en Welkoop hebben boven verwachting gedraaid. 

- Bonda? Er is nu al een systeem om vochtige voeders als grondstof voor mengvoeder toe te 

passen. In Drachten zijn plannen om hier een productielocatie voor te bouwen. 

- SAP? Veel is er in het verleden misgegaan bij het implementeren van dit systeem. 

Verbaast was iedereen dat de overgang in mei 2022 eigenlijk vlekkeloos verliep. 

- Slotvraag was hoe maken wij de burger duidelijk dat we al heel veel dingen doen die 

positief zijn voor milieu, natuur, mens en dier. Agrifirm richt zich op jongeren met scholing. 

 

Sluiting 14 en 16 maart 2023 

Tijdens beide vergaderingen wordt er aandacht besteed aan het vertrek van Jan. Leo prijst de 

ontspannen manier van werken tijdens de 8 jaar dat hij voorzitter is geweest, de vele contacten 

die hij had en onderstreepte dit als dank met een mooie bos bloemen en een fles wijn . 

 


